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Joan Garriga.: «Amb la Mat ens la foten i ens prenen el pèl»

Garriga assegura que el municipi es mobilitzarà contra les obres de la línia de 400 kV i critica que Red Eléctrica i l'Estat imposin un projecte que, al seu parer, ningú no ha justificat i, com a
contrapartida, pretenguin «compensar-ho amb una almoina que no té cap mena de sentit»

-Han acordat una mena de pacte de no-agressió amb l'oposició (CiU). La situació havia sortit de mare?
-«Des del principi l'oposició ha estat molt dura, ja va començar en el ple d'investidura. Cadascú fa el que creu més convenient. A més, deu ser fumut anar a l'oposició després de vint-i-vuit anys al
govern. Però aquesta oposició dura va sortir de mare, arribant a l'insult. Ens van tractar de lladres, d'ignorants i mentiders. Els nostres regidors se'n van afartar perquè se sentien agredits. I, quan va
acabar l'últim ple, es van demanar explicacions. Nosaltres hem detectat que aquesta actitud no és de tota la gent de CiU. El que els fa la literatura sempre és la mateixa ploma i ja vaig dir al portaveu
de CiU, Robert Fauria, que no és una ploma carregada de tinta sinó de sang. En aquell ple tothom es va desfogar i al final vam acordar una mena de treva perquè vam reconèixer que aquesta situació
no afavoria el poble.»

-Ara un dels fronts que té obert és l'inici immediat de les obres de la Mat. El veure'm davant les excavadores?
-«Ens estem mobilitzant i ens mobilitzarem. A part d'anar a les dues últimes manifestacions, tenim una pancarta penjada a l'ajuntament en què queda clar que hi estem en contra. Ens empipa perquè
últimament en els diaris apareixen notícies que alarmen que ens quedarem sense llum i es busquen moltes excuses per a una línia que mai ningú no ha demostrat que sigui necessària. A les Guilleries,
que és el nostre territori, hem apostat clarament pel turisme. Hi ha gent que ha aixecat les orelles i creu que Sant Hilari és un bon punt de destí. Tenim el Vilar Rural, obrirem el balneari i els bars i
restaurants s'estan renovant. Però la Mat ja ens porta problemes. Tenim el cas d'un empresari que volia muntar un negoci turístic i al final se'n va desdir perquè va assabentar-se del pas de la Mat.
Aquesta és una primera conseqüència. Això demostra que la punyetera Mat ens fa mal. Després tenen la vergonya de dir-nos que ens compensaran amb 41 euros per metre lineal. És una vergonya
que ens vulguin donar una almoina que no té cap mena de sentit. No tan sols ens la foten sinó que, a més, ens prenen el pèl.»

-Però el pas de la línia ja el dóna per fet?
-«No el donaré mai per fet. No em serveix que em diguin que és una necessitat pública. També ho és que vingui gent a treballar a Sant Hilari. La majoria de la gent que està projectant la Mat no sap
on és el nostre poble i ni ho volen saber. I la fan passar per aquí i no per Sant Celoni perquè allà tindrien una oposició de 400.000 persones i aquí en tindran 5.000 i tres senglars.»

-Parlava abans de turisme. El balneari deu estar a punt d'obrir.
-«Hi estem treballant i si no hi ha res de nou a finals de juny es posarà en marxa. El balneari serà un revulsiu i de fet ja ho està sent abans d'obrir.»

-Quant als equipaments, quins són els pròxims projectes?
-«Fa uns dies es va signar un conveni amb la consellera d'Acció Social per executar l'última fase del geriàtric, que comportarà la creació de vint-i-dues places més. Actualment tenim una llista
d'espera d'unes divuit persones i, per tant, és una ampliació per donar cobertura a la demanda. D'altra banda, ja tenim el projecte executiu de la llar d'infants i l'objectiu és que les obres estiguin
acabades el juliol perquè puguem adequar les instal·lacions pel setembre. També hi ha la biblioteca [la inauguració d'aquest espai es va fer ahir], que és un projecte que ve de l'anterior govern però
que estava un xic aturat. L'hem tornat a impulsar i hem creat un equipament com toca, amb un espai infantil, un de consulta, videoteca, hemeroteca i s'hi faran moltes activitats. És a dir, no serà
només un edifici més gran i amb més llibres sinó que se li donarà un contingut.»

-Quins són els següent projectes?
-«Amb aquests que he explicat gairebé buidem la caixa! Això no vol dir que no en comencem d'altres però ara no m'atreveixo a aventurar quins. En els nostres programes electorals es parlava d'un
auditori. La nostra intenció és començar a treballar-hi aquest mandat però ara les necessitats són el geriàtric i la llar d'infants.»

-Com estan els tràmits per convertir el cos de vigilants en policia?
-«Fa un temps es va atorgar a Arbúcies i Caldes. Aquests municipis anaven un any avançats respecte a nosaltres. Ja hem fet la petició i quan ens donin permís ho tirarem endavant. Creiem que és de
necessitat vital. No és cap secret que a la Selva estem bastant desemparats pel que fa al tema policial. Hi ha pocs Mossos i, tot i que hi ha voluntat, no arriben a tot arreu. Per això els pobles ens hem
de buscar la vida. En alguns municipis del Gironès han parlat de mancomunar la policia. Jo he parlat amb pobles veïns per tirar endavant aquesta iniciativa perquè crec que hi guanyaríem en àmbit
logístic, financer i d'organització. Si algú de més amunt llegeix aquest article que tingui en compte que els municipis petits tenim necessitats.»

-Un projecte aturat és la planta de biomassa. Què han decidit?
-«La subvenció de 700.000 euros que s'havia atorgat no s'ha perdut. Al contrari, hem trobat un altre ajut. La nostra idea és fer un centre de difusió tecnològic lligat a l'aigua. Hem descartat la
biomassa perquè està més que estudiada i ara hi ha moltes empreses privades interessades a fer plantes. El projecte del centre tecnològic el començarem amb un viver d'empreses. Perquè el que
interessa és que la gent trobi feina i que l'administració, l'Ajuntament en aquest cas, doni facilitats. La nostra previsió és que a finals d'aquest any tinguem fet el viver, que se situarà a la zona
industrial. Allà també hi anirà el centre de difusió.»

-Els van criticar perquè una de les seves primeres mesures va ser apujar-se el sou.
-«Ningú no pot demostrar que ens hem apujat el sou. El que passa és que abans no se sabia què cobraven els regidors. El nostre pecat és que per primera vegada en vint-i-vuit anys s'ha fet públic. A
més, estem parlant de mil euros al mes. No és cap desmesura tenint en compte que els regidors perden hores dels seus llocs de treball. I li asseguro que mai com ara no s'havia dedicat tant temps a
l'Ajuntament.»

-Però han retallat altres partides.
-«Ho hem fet perquè després d'uns anys de boom immobiliari, en què s'ingressaven gran quantitats, ara ens trobem amb un bon paquet de factures per pagar. Això és el que ens fa retallar. No vam fer
postals de Nadal. I ja avanço que per Sant Jordi no regalarem roses i llibres. No és l'Ajuntament el que ha de pagar les tradicions.»

-La situació econòmica és molt deficient?
-«Aviat sabrem els números exactes però no ens hem trobat una situació bona. Hi ha moltes factures pendents i volem modernitzar el sistema de pagament. Ho volem solucionar abans d'un any.»

+ Garriga, a les instal·lacions de la nova biblioteca, inaugurada ahir. Foto: MANEL LLADÓ
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L'alcalde de Sant Hilari parla en aquesta entrevista sense embuts sobre la Mat, les relacions amb l'oposició i els projectes de futur.
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